
 

 

Nuuk 18. juni 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

Spørgsmål:  

1. I henhold til Inatsisartuts kommende behandling af finanslovsforslag for 2025 ønsker jeg 

at vide, hvor meget vinterbefordring ad luftvejen vil koste: 

a. Til og fra Qeqertarsuatsiaat? 

b. Til og fra Kangaamiut?  

c. Til og fra Napasoq?  

d. Til og fra Atammik?  

 

2. Hvor meget vil det koste at bygge en heliport i Qeqertarsuatsiaat? 

a. I Kangaamiut?  

b. I Napasoq? 

c. I Atammik? 

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Jeg vil gerne vide, hvor mange penge der vil blive brugt til lufttransport om vinteren i bygderne 

Qeqertarsuatsiaat, Kangaamiut, Napasoq og Atammik. Vintertransport ad luftvejen kan være 

frustrerende for bygdebeboerne. Lufttransport om vinteren bliver mere og mere uundværlig, 

specielt når det drejer sig om syge og ældre.  

Jeg vil også gerne vide, hvor meget det vil koste at bygge heliports de nævnte steder, da det er 

lovpligtigt at have en heliport ved passagertransport.   

 

Jeg beder om besvarelse af mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage, da informationerne mangler 

til et forslag til Inatsisartut. 


